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Vragen en opwaardering m.b.t. SB Voortgang sport- en beweegbeleid 2023 en vooruitblik 2024 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
FVD 1 Opwaardeerverzoek: De zorgen van FVD 

zitten vooral op de politieke keuze om 
duurzaamheid te eisen van verenigingen. 
FVD denkt dat het college hier te weinig oog 
voor heeft en wil dat graag toetsen met de 
commissie. 
Eén van de redenen die gegeven wordt in 
het NOS-artikel voor ernstige problemen is 
de steeds verder toenemende bureaucratie 
waaronder de steeds strengere eisen voor 
verduurzaming.  
FVD ziet in zowel het Beleidskader Sport en 
Bewegen Sport en bewegen 2021-2025 als 
het Provinciaal Sportakkoord Utrecht geen 
opmerkingen over deze belasting voor 
sportverenigingen. Sportverenigingen 
moeten het hebben van vrijwilligers die hun 
tijd willen besteden aan het mogelijk maken 
van sport en een verenigingscultuur. Zij 
worden geen vrijwilliger om 
duurzaamheidsinitiatieven door te voeren.  
Het recente Provinciaal Sportakkoord 
spreekt van een meerwaarde voor sporten 
in de provincie, maar individuele 
sportverenigingen worden hierin niet aan het 
woord gelaten. FVD is benieuwd of er wel 
voldoende aandacht wordt besteed aan de 
personele problemen bij verenigingen en de 
oorzaak ervan. 
Afhankelijk van het antwoord op vraag 1 zou 
FVD een onderzoek wensen naar de 
bureaucratie voor verenigingen en de 
risico's voor het voortbestaan van het 
verenigingsleven in onze provincie. 

Het college herkent ook dat 
sportverenigingen voor flinke uitdagingen 
staan. De gemeenten zijn als eerste 
verantwoordelijk om hen daarbij te 
ondersteunen. Ook is hier veel aandacht 
voor vanuit het ministerie van VWS, 
NOC*NSF en Vereniging Sport Gemeenten 
(VSG).  
 
Vanuit het beleidskader sport & bewegen 
eisen wij geen verduurzaming van 
sportverenigingen. Wel ondersteunen en 
stimuleren wij sportverenigingen gratis bij 
het verduurzamen van sportaccommodaties 
via de ‘Utrechtse Plus’. Middels dit project 
bieden wij een gratis adviestraject aan bij 
verenigingen in 3 stappen: kennismaking, 
energiescan en hulp bij aanvragen van 
offertes en subsidie. 
Duurzaamheidsmaatregelen zorgen voor 
lagere energiekosten en een meer 
toekomstbestendige club. 
 
Er zijn gesprekken met ruim 50 verenigingen 
gevoerd, bij 25 sportverenigingen zijn 
energiescans uitgevoerd en bij 5 
verenigingen concrete maatregelen 
uitgevoerd. Ruim 18 gemeenten zijn 
betrokken. Het project loopt tot en met 2024.  
 
De ‘Utrechtse Plus’ is een aanvulling op 
landelijke en lokale regelingen en initiatieven 
en zet zich in voor energiebesparing, 
opwekking van duurzame energie en 
klimaatadaptatie bij sportverenigingen.  
 
Een onderzoek naar de bureaucratie voor 
verenigingen en naar de risico’s voor het 
voortbestaan van het verenigingsleven in 
onze provincie, adviseren wij om niet door 
de provincie te laten doen. Het is een 
landelijke uitdaging waar onderzoek naar 
gedaan wordt, bijvoorbeeld door het Mulier 
Instituut, met de landelijke 
verenigingsmonitor.  
 
Het provinciale sportbudget en fte is beperkt 
(in totaal, inclusief fte, voor 2024 € 430.000 
en 2025 € 315.000) en gericht op uitvoering 
van het beleidskader Sport, waardoor we 
hier geen geoormerkte middelen voor 
kunnen inzetten. 

 2 Begin 2025 is er een evaluatie gepland. In 
de brief staat: 'Hierin zullen we onder meer 
dieper ingaan op de rol die de provincie 
heeft gespeeld en de samenwerking met de 
PSU-partners. Hierin geven we ook aan in 

Zie hiervoor de beantwoording van de 
deelvragen 2a, b, c en d. 
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hoeverre de beleidsindicatoren zijn 
gerealiseerd en welke aandachtspunten en 
lessen getrokken kunnen worden'. Graag 
ontvang ik hierover meer informatie: 

 a Wie gaat de evaluatie uitvoeren  
en hoe wordt deze evaluatie opgezet?  
 
 
 
 
 
Worden er bijvoorbeeld enquêtes gehouden 
of is het een evaluatie op basis van 1-op-1 
gesprekken? 

De evaluatie zal door een onafhankelijke 
partij worden uitgevoerd en begeleid worden 
door het beleidsteam Sport & Bewegen. 
Bij het vaststellen van het beleidskader 
Sport & Bewegen in 2021 zijn door uw 
Staten beleidsindicatoren vastgesteld. Deze 
zullen we meenemen in de evaluatie. 
 
Dat zal een combinatie van beiden zijn. 

 b Wie worden bevraagd in deze evaluatie? 
Zijn dit enkel koepels, of ook individuele 
sportverenigingen in de provincie? 

Dit zal een divers palet aan 
samenwerkingspartners zijn, zoals 
gemeenten, koepels, en de partners die 
rechtstreeks contact hebben met 
sportverenigingen, zoals Team Sportservice 
provincie Utrecht.   

 c Wordt er op voorhand een gradering 
gemaakt op basis waarvan beoordeeld kan 
worden of een maatregel al dan niet 
succesvol wordt bevonden? 

Bij het vaststellen van het beleidskader 
Sport & Bewegen in 2021 zijn er door Uw 
Staten beleidsindicatoren vastgesteld. Deze 
vormen de basis voor de evaluatie. 

 d Is deze evaluatie al begroot in het 
beleidskader en dus onderdeel van de 
250.000 personele inzet? Zo nee, wat 
worden de kosten van de evaluatie? 

Ja. 

 3 Begin 2023 bracht de NOS het artikel 'Helft 
van de sportverenigingen zit in ernstige 
problemen' (https://nos.nl/artikel/2469577-
helft-van-de-sportverenigingen-zit-in-
ernstige-problemen). Is bekend hoe groot 
het percentage sportverenigingen met 
ernstige problemen is in de provincie 
Utrecht? Wij krijgen graag inzicht in deze 
cijfers en de oorzaak van de problemen in 
onze provincie. 

Dit onderwerp is geen actief onderdeel van 
het door U vastgestelde beleidskader. Wij 
beschikken niet over concrete cijfers van de 
situatie in de provincie Utrecht. We hebben 
geen middelen voor een onderzoek. 
 

 4 In het Beleidskader Sport en Bewegen 
2021-2025 is 1/3 van de aandacht gericht 
op inclusief sporten. Als basis voor het 
belang van inclusie en achterstand voor 
deelname van lage inkomensgroepen, 
LHBTI-groepen en mensen met een 
beperking wordt een rapportage van het 
SPC 2018 opgevoerd. Kunt u aangeven 
waar in dit rapport van het SPC staat dat 
LHBTI-groepen minder deelnemen aan 
sport? 

Het beleidskader Sport en bewegen is 
uitvoerig besproken bij de behandeling 
ervan in 2021. Nee, dat kunnen wij niet 
aangeven met het rapport SCP 2018. 
 
Volgens onderzoek van Movisie lijkt de 
sport- en beweegparticipatie van lesbische, 
homoseksuele en biseksuele personen niet 
onder te doen voor die van heteroseksuele 
personen. Als het gaat om waar mensen 
sporten lijkt er wel een verschil te zijn.  
26% van de heteroseksuele personen was 
in 2020 lid van een club, tegenover 21% van 
de lhb personen.  
Daarnaast krijgen lhbtiqa+ sporters in 
groepsverband regelmatig negatieve 
reacties op hun seksuele oriëntatie. 
Bijvoorbeeld: grappen en opmerkingen over 
homoseksualiteit.  
Bron: Handreiking-Naar-een-gelijk-
speelveld-voor-lhbtiqa+-sporters.pdf 
(movisie.nl) 

https://www.movisie.nl/sites/movisie.nl/files/2023-10/Handreiking-Naar-een-gelijk-speelveld-voor-lhbtiqa%2B-sporters.pdf
https://www.movisie.nl/sites/movisie.nl/files/2023-10/Handreiking-Naar-een-gelijk-speelveld-voor-lhbtiqa%2B-sporters.pdf
https://www.movisie.nl/sites/movisie.nl/files/2023-10/Handreiking-Naar-een-gelijk-speelveld-voor-lhbtiqa%2B-sporters.pdf
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Op dit moment ontwikkelen wij een digitaal 
magazine over de lhbtiqa+ deelname in de 
sport. Wij verwachten dit spoedig met u te 
kunnen delen. 

 5 In het Beleidskader Sport en Bewegen Sport 
en bewegen 2021-2025 wordt gesteld dat 
sommige kinderen zich niet welkom voelen 
bij een sportclub omdat ze niet 
heteroseksueel zijn. Verderop staat dat er 
nog steeds discriminatie voorkomt op 
sportverenigingen. Voor beide stellingen de 
vraag: Op welke cijfers of welk onderzoek 
uit de provincie Utrecht is deze uitspraak 
gebaseerd? 

De inhoud van het beleidskader Sport & 
Bewegen is in 2021 met uw Staten 
besproken en door u vastgesteld. Met de 
Statenbrief hebben wij een voortgang 
gegeven van de uitvoering van de 
vastgestelde beleidsdoelen.  
Beide stellingen zijn gebaseerd op de kennis 
en ervaringen van het externe bureau Sport 
& Ruimte dat aan het beleidskader heeft 
meegeschreven. 

ChristenUnie 6 Opwaardeerverzoek: De ChristenUnie wil de 
mening van andere woordvoerders peilen 
om bij de evaluatie van de Pijler Inclusieve 
Sport te meten in hoeverre de deelname 
van sporters met een beperking, 
LHBTIQA+’ers en mensen met lage 
sociaaleconomische positie is gegroeid. 
Want in deze SB lijkt er binnen deze pijler 
vooral veel gepraat en overlegd te worden.   
 

Binnen de drie pijlers van het beleidskader 
heeft de provincie een aanjagende, 
ondersteunende, aanvullend en 
aansluitende rol. Gezien onze provinciale rol 
binnen het sportdomein zal niet direct 
herleid/gemeten kunnen worden of en 
hoeveel mensen (of bepaalde doelgroepen) 
er meer zijn gaan sporten door ons 
provinciale beleid. Bij het beleidskaders zijn 
beleidsindicatoren vastgesteld door Uw 
Staten. Binnen de evaluatie zullen wij 
hierover rapporteren.     

 7 Opwaardeerverzoek: De ChristenUnie wil de 
mening van andere woordvoerders peilen 
om bij de evaluatie ook aandacht te 
besteden aan het Volwassenfonds om de 
sportdeelname van mensen met een lage 
sociaaleconomische positie te verhogen. 
Want gemeenten hebben volgens de SB 
laten weten geen provinciale inmenging te 
willen, “omdat een extra fonds verwarrend 
zou zijn voor de doelgroep”, waardoor de 
SB concludeert dat praten (kennisdeling) 
beter is dan het faciliteren van een fonds. 
Maar uit de bijlage bij het memo over de 
motie Provinciale U-Pas bleek dat het 
Jeugdsportfonds door de provincie wordt 
gefaciliteerd en door veel gemeenten is 
overgenomen en hoog gewaardeerd wordt. 
Sommige gemeenten hebben ook het 
Volwassenfonds volgens dezelfde principes, 
die niet door de provincie wordt 
gefaciliteerd, en op deze doelgroep wel een 
grote impact zou kunnen hebben. 

Momenteel nemen er vier gemeenten uit de 
provincie deel aan het Volwassenenfonds: 
Baarn, Bunschoten, Eemnes en Lopik. Met 
een vijfde gemeente worden momenteel 
gesprekken gevoerd. Gemeenten bepalen 
zelf het bedrag dat zij beschikbaar stellen 
voor deelname aan sport en cultuur.  
 
Vanuit het beleidskader Sport en Bewegen 
zijn er geen middelen beschikbaar om dit 
Volwassenenfonds financieel (tijdelijk) te 
ondersteunen. In het kader van de 
voortgang van de motie provinciale U-Pas 
komen wij via de Sociale Agenda in de 
BEM-vergadering van 10 april terug op het 
Volwassenenfonds. 
 
 

 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/Ontvangen-documenten-van-GS-t-m-25-11-2022/Beleidskader-Sport-en-bewegen-2021-2025.pdf

